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Spørgsmål til skriftlig besvarelse stillet af Frederik Werner Kronborg 

den 22. april 2024 om  

 

Spørgsmål 

Spørgsmålet beror på en videresending af en mail fra adm. direktør og 

cheftræner i Sparta Atletik & Løb: 

 

”Kære Frederik og Karina 
 
Vi rækker ud til jer, da vi tidligere har haft en god dialog med jer om-
kring allerede udskudte renoveringer af idrætsfaciliteter i Københavns 
Kommune.    
 
I Sparta Atletik & Løb har vi flere bevilgede investeringer i genetablering 
og renovering af idrætsfaciliteter, der fortsat udestår. Vi er derfor be-
kymrede som forening, hvis vi skal kunne fastholde både elite, bredde 
og ungdommen ved at tilbyde dem anstændige forhold. 
 
Den aktuelle beslutning i Kultur- og Fritidsudvalget om at reducere an-
lægsbudgettet for 2024/2025 med minimum 29,8 millioner kroner tilfø-
jer til bekymringen. https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kul-
tur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-11042024/referat/punkt-
5 
 
Vi håber derfor, at du kan bidrage til at gøre os klogere på processen og 
betydningen for blandt andre Sparta Atletik & Løb: 

1. Hvad har processen omkring beslutningen været? 

2. Hvorfor er beslutningen nødvendig? 

3. Hvad betyder anlægsloftet konkret for renovering af Østerbro 
Stadions atletikbane og genetablering af atletikbane mellem 

2. maj 2024 
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Parken og Østerbro Stadion, der allerede er bevilget på tidligere 
års budgetter? 

4. Hvordan hænger reduktionen af anlægsloftet sammen med 
idrætsmilliarden fra Regeringen i 2021 bevilget til Københavns 
Kommune med henblik på investeringer i idrætsfacilite-
ter?   https://www.kk.dk/brug-byen/foreninger-og-fritids-
liv/idraetsmilliarden 

Vi håber på dit samarbejde for at kunne få viden om en bekymrende 
problemstilling. 
 
Med venlig hilsen 
Dorte Vibjerg, adm. direktør, Sparta Atletik & Løb 
Carsten Bomme, cheftræner, Sparta Atletik & Løb” 
 

Svar 

Spørgsmål 1: Hvad har processen omkring beslutningen været? 

 

Kommunens anlægsmåltal for 2024 er lavere end i tidligere år, hvilket 

der primært er to årsager til.  

 

Den primære årsag er, at økonomiaftalen mellem Kommunernes 

Landsforening og regeringen indeholder et lavere anlægsmål end tid-

ligere, bl.a. grundet ønske om at dæmpe inflationen i samfundet.  

 

For det andet har Økonomiudvalget godkendt en ny styringsmodel for 

anlæg, som medfører, at overbudgetteringen på anlæg nedjusteres fra 

18 procent til 10 procent i forhold til den vejledende anlægsramme, der 

er aftalt mellem Kommunernes Landsforening og regeringen. Dette re-

ducerer anlægsmåltallet yderligere.  

 

Det er Økonomiudvalget, der beslutter fordelingen af Københavns 

Kommunes anlægsmåltal, og dermed de enkelte forvaltningers an-

lægsrammer og -måltal. Dette blev vedtaget på Økonomiudvalgets 

møde den 24. oktober 2023 (referat).  

 

Konkret har Kultur- og Fritidsforvaltningen undersøgt, hvilke anlægs-

projekter, der var forsinkede, og hvor budgettet dermed blev udskudt. 

Dette er eksempelvis tilfældet ved renoveringen løbebanen på Øster-

bro Stadion. Derefter har forvaltningen undersøgt, hvilke projekter, det 

det har været muligt at udskyde mhp. at overholde budgettet i 2024. 

Kultur- og Fritidsudvalget vedtog på et møde den 11. april 2024, hvilke 

projekter, der berøres af de udskudte budgetter (referat).  

 

Spørgsmål 2: Hvorfor er beslutningen nødvendig? 
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Jf. bevillingsreglerne skal Kultur- og Fritidsforvaltningen overholde an-

lægsbudgettet (anlægsmåltallet) i 2024. 

 

Spørgsmål 3: Hvad betyder anlægsloftet konkret for renovering af 

Østerbro Stadions atletikbane og genetablering af atletikbane mellem 

Parken og Østerbro Stadion, der allerede er bevilget på tidligere års 

budgetter? 

 

Jf. spørgsmål 1 påvirker anlægsloftet i praksis ikke renoveringen af 

Østerbro Stadions atletikbane samt den mindre, nærliggende bane, 

da projektets anlægsbudget er udskudt grundet renoveringen af fod-

boldbanen på stadion.  

 

Spørgsmål 4: Hvordan hænger reduktionen af anlægsloftet sammen 

med idrætsmilliarden fra Regeringen i 2021 bevilget til Københavns 

Kommune med henblik på investeringer i idrætsfaciliteter?   

https://www.kk.dk/brug-byen/foreninger-og-fritidsliv/idraetsmilliar-

den 

 

I anlægsmåltallet er der taget højde for det forhøjede anlægsmåltal 

fsva. Idrætsmilliarden. Udgangspunktet er, at projekter, omfattet af 

Idrætsmilliarden, ikke udskydes i forbindelse med tilpasning af de år-

lige anlægsmåltal. 

 
Med venlig hilsen 

Søren Tegen Pedersen 

Administrerende direktør 
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Tvf. 

Fra: Frederik Werner Kronborg (Borgerrepræsentationen) <Frederik_W_Kronborg@kk.dk>
Sendt: Monday, April 22, 2024 6:20:33 PM
Til: Rikke Egelund <EB2F@kk.dk>; Søren Tegen Pedersen <EQ5R@kk.dk>
Cc: Karina Soon Bergmann (Borgerrepræsentationen) <Karina_Bergmann@kk.dk>
Emne: Fwd: [EKSTERN] Reduktion i anlægsbudget for 2024
 
Kære Rikke og Søren

Jeg vil gerne bede nedenstående spørgsmål besvaret som et politikerspørgsmål i KFF. 

Med venlig hilsen  

Frederik W. Kronborg 

Gruppeforperson for Enhedslisten

Ordfører i Kultur- og Fritidsudvalget

Forperson for Folkeoplysningsudvalget

_________________________________________

KØBENHAVNS KOMMUNE  

Københavns Rådhus, Rådhuspladsen 1 

1550 København V  

E-mail frederik_w_kronborg@kk.dk 

Mobil +45 30 91 98 01 

Fra: Morten Risager <mrisager@sparta.dk>
Sendt: Monday, April 22, 2024 3:11:30 PM
Til: Frederik Werner Kronborg (Borgerrepræsentationen) <Frederik_W_Kronborg@kk.dk>; Karina Soon Bergmann
(Borgerrepræsentationen) <Karina_Bergmann@kk.dk>
Cc: Dorte Vibjerg <vibjerg@sparta.dk>; Carsten Bomme <carsten@sparta.dk>
Emne: [EKSTERN] Reduktion i anlægsbudget for 2024
 
Kære Frederik og Karina

Vi rækker ud til jer, da vi tidligere har haft en god dialog med jer omkring allerede udskudte renoveringer af
idrætsfaciliteter i Københavns Kommune.   

I Sparta Atletik & Løb har vi flere bevilgede investeringer i genetablering og renovering af idrætsfaciliteter,
der fortsat udestår. Vi er derfor bekymrede som forening, hvis vi skal kunne fastholde både elite, bredde og
ungdommen ved at tilbyde dem anstændige forhold.

Den aktuelle beslutning i Kultur- og Fritidsudvalget om at reducere anlægsbudgettet for 2024/2025 med
minimum 29,8 millioner kroner tilføjer til bekymringen. https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-
%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-11042024/referat/punkt-5

Vi håber derfor, at du kan bidrage til at gøre os klogere på processen og betydningen for blandt andre
Sparta Atletik & Løb:

* Hvad har processen omkring beslutningen været?

* Hvorfor er beslutningen nødvendig?
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* Hvad betyder anlægsloftet konkret for renovering af Østerbro Stadions atletikbane og genetablering
af atletikbane mellem Parken og Østerbro Stadion, der allerede er bevilget på tidligere års budgetter?

* Hvordan hænger reduktionen af anlægsloftet sammen med idrætsmilliarden fra Regeringen i 2021
bevilget til Københavns Kommune med henblik på investeringer i idrætsfaciliteter?  
https://www.kk.dk/brug-byen/foreninger-og-fritidsliv/idraetsmilliarden

Vi håber på dit samarbejde for at kunne få viden om en bekymrende problemstilling.

Med venlig hilsen

Dorte Vibjerg, adm. direktør, Sparta Atletik & Løb
Carsten Bomme, cheftræner, Sparta Atletik & Løb
 
 
Med venlig hilsen / Best regards
 
Morten Eklöf Risager
Presseansvarlig 
(+45) 2223 8020
mrisager@sparta.dk

 
 

 
Sparta Atletik og Løb
Gunnar Nu Hansens Plads 11
2100 København Ø.
(+45) 3526 6900
sparta.dk
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